
بانك

خلأ مواضع مشخص دولت 
در حوزه های اقتصادی

یک کارشناس مسائل اقتصادی با تاکید بر اینکه 
کشور در وضعیتی نیست که بتوان زمان را از دست 
داد، گفت: س��کوت دولت و ع��دم اعلام برنامه های 
اجرایی در حوزه های اقتص��ادی، فعالان اقتصاد را 
بلاتکلیف گذاشته است.  حیدر مستخدمین حسینی 
با بی��ان اینکه انتظ��ار تحول ب��زرگ اقتصادی در 
100 روز وجود نداش��ت اما این انتظار را داش��تیم 
ک��ه سیاس��ت ها و پایه ه��ای اقتص��ادی دولت به 
وضوح اعلام می ش��د، اظهار ک��رد: فعالیت های 4 
س��اله دولت معمولا به گونه ای اس��ت که سال اول 
سیاس��ت ها و برنامه های اجرایی پی ریزی ش��ده و 
در س��ال دوم به آنها عمل می ش��ود، در سال سوم 
نتایج برنامه ها نمایان و در س��ال چهارم نیز دولت 
برنامه های خود را جمع بندی و برای انتخابات بعد 
آماده می کند اما تاکنون برنامه مشخصی ارائه نشده 
است. وی افزود: با توجه به عناوین اقتصادی که در 
ایام انتخابات عنوان ش��ده بود انتظار داشتیم تیم 
اقتصادی دولت در اجرا نیز برنامه های خود را اعلام 
کند تا فع��الان اقتصادی بتوانند تصمیمات لازم را 
برای حرکت و س��رمایه گذاری همچنین توسعه و 
گسترش فعالیت های خود اتخاذ و به اجرا درآورند.  
مستخدمین حسینی با بیان اینکه سکوت دولت و 
کل��ی بودن گ��زارش 100 روزه فعالان اقتصادی را 
بلاتکلیف گذاشته است، بیان کرد: این در حالی است 
که تاکنون سیاست های پولی مشخصی توسط بانک 
مرکزی اعلام نش��ده و فعالان اقتصادی نمی دانند 
که نرخ س��ود بانکی به چه سمت و سویی خواهد 
رفت.  وی با اش��اره به اینکه جامعه هنوز نمی داند 
که جهت گیری دولت به س��مت حمایت از یکی از 
بخش ه��ای خدمات، کش��اورزی، صنعت و معدن، 
بازرگانی یا تولید اس��ت و یا اینکه به طور یکس��ان 
به تمام آنها پرداخته خواهد ش��د، ادامه داد: بر این 
اساس موضع مشخصی نیز در بحث تولید و حمایت 
از س��رمایه گذاران برای پروژه های مورد نیاز تولید 
کشور وجود ندارد.  این کارشناس با اشاره به اینکه 
سیاست های مالی دولت تماما معطوف به عملکرد 
دولت گذش��ته شده است، گفت: تمام نشست ها و 
بررس��ی وضعیت کلان اقتصادی به یادآوری رشد 
اقتصادی منفی، س��طح پایین اشتغال و اعلام نرخ 
تورم منتهی می شود در حالی که مردم از این مسائل 
به خوبی مطلعند و با علم به آن و امید به برنامه های 
ارائه شده دولت را انتخاب کرده اند، پس انتظار دارد 
تا تیم اقتصادی هر چه س��ریع تر در راستای بهبود 
ش��رایط موجود حرکت کند.  او با اش��اره به وضع 
اقتصادی به عنوان دغدغه اصلی جامعه همچنین 
تاکید بر حماسه اقتصادی در سطح کلان افزود: از 
این رو باید در 100 روز اول پایه ها و سیاس��ت های 
دولت در این موارد به روشنی تبیین می شد. این در 
حالی اس��ت که هنوز تکلیف بسیاری از حوزه های 
حساس اقتصادی مشخص نیست و نوعی سردرگمی 
به لحاظ عدم ارائه برنامه های اجرایی در این بخش 
حاکم اس��ت، به عنوان مثال، دولت می گوید تورم 
تا پایان س��ال 93 به 25 درصد کاهش می یابد اما 

چگونگی آن را مشخص نمی کند.  

سکه بسته بندی شده 
بزودی به بازار می آید

دبی��رکل بانک مرک��زی گفت: س��که در قالب 
بسته بندی بزودی به بازار عرضه خواهد شد. محمود 
احمدی، درباره عرضه س��که به صورت بسته بندی، 
اظهار داشت: سکه های بس��ته بندی شده، در حال 
تولید اس��ت و در قالب جدید بزودی عرضه خواهد 
ش��د. به گزارش ف��ارس، این س��که ها که طراحی 
بسته بندی آن دو س��ال به طول انجامیده از جنس 
پلیستر است. این بسته بندی ها توسط شرکت های 
س��اخت پلیمر در داخل انجام ش��ده اس��ت. قالب 
بس��ته بندی س��که ها 74 در 44 میلیمتر در قطع 
کارت های بانکی و رنگ آن شفاف است. مشخصات 
کامل آن و آرم بانک مرکزی در بسته بندی درج شده 
است. به گفته مسؤولان، این سکه های جدید توسط 
بانک کارگش��ایی عرضه خواهد شد. هدف از عرضه 

این سکه ها مبارزه با رواج سکه های تقلبی است.

تداوم روند افزایش قيمت سکه و طلا

دی��روز قیمت هر قطعه س��که در بازار به دلیل 
افزای��ش قیمت طلا در ب��ازار جهاني 5 هزار تومان 
گرانتر ش��د.  قیمت اونس در بازار جهاني به 1255 
دلار رس��ید و همین امر منجر به گرانتر شدن نرخ 
طلا و سکه در بازار داخلي شده است.  گفتني است، 
دیروز قیمت تمام سکه طرح قدیم و جدید با افزایش 
5هزار توماني به 868هزار تومان رسید و هر قطعه 
نیم سکه، ربع سکه و سکه یک گرمي نیز به ترتیب 
با قیمت هاي 442هزار توم��ان، 260هزار تومان و 
170هزار تومان خرید و فروش شد. گفتنی است، 
دیروز نرخ هر گرم طلاي خام 18عیار به 88هزار و 
900 تومان رسید و هر مثقال طلاي 17عیار نیز با 

نرخ 385هزار و 500 تومان خرید و فروش شد. 

بررسی راهکارهای 
جلوگيری از تخلفات بانکی

عضو ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی از بررسی 
راهکارهای جلوگیری از تخلفات بانکی در جلس��ه 
فردای )دوشنبه( این ستاد خبر داد و قرار است در 
جلسه این هفته س��تاد مبارزه با مفاسد اقتصادی، 
راهکارهای کاهش تخلفات بانکی نظیر تخلف 3 هزار 
میلیاردی مورد بررسی و تحلیل قرار گیرد. عزت  الله 
یوسفیان ملا در ادامه اظهارداشت: بررسی علل بروز 
معوقات بانکی نیز در دستورکار جلسات هفتگی این 
ستاد قرار دارد که بر این اساس خوشبختانه رئیس 
کل بانک مرکزی این موضوع را پذیرفته و قرار شده 
تا این بانک گزارش رس��یدگی به معوقات بانکی را 
ماهانه به اعضای ستاد ارائه دهد. یوسفیان ملا تصریح 
کرد: ما در س��تاد مبارزه با مفاسد اقتصادی موظف 
هس��تیم که راهکارهای لازم را جهت جلوگیری از 
هرگونه تخلفات بانکی ارائه دهیم که این کار در حال 
حاضر در این س��تاد انجام شده و گزارش  راهکارها 
به طور مرتب هر دو هفته یک بار در جلسات ستاد 
مورد بررسی قرار می گیرد. وی خاطرنشان کرد: البته 
در گذشته نیز اعضای ستاد مصوب کرده بودند که 
مدیرانی برای بانک ها انتخاب ش��وند که نسبت به 

وصول معوقات بانکی حساسیت داشته باشند.

سازمان بورس خواستار تجدید نظر 
در مصوبه هلدینگ خليج فارس شد

مدیرعام��ل ب��ورس اوراق به��ادار تهران طی 
نامه ای به رئیس ش��ورای رقابت خواستار تجدید 
نظر در مصوبه 29 آبان92 آن شورا درباره هلدینگ 
خلیج فارس شد. قالیباف اصل گفت: پیرو تصمیم 
شورای رقابت درباره ابطال تمام معاملات صورت 
گرفته روی سهام شرکت صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس و همچنین درج خبر مربوط به تصمیمات 
جلسه 175 شورای رقابت در تاریخ 29 آبان مبنی 
بر فس��خ معاملات مربوط به س��هام عرضه شده 
صندوق بازنشستگی و پس انداز کارکنان شرکت 
ملی نفت و 5 درصد س��ایر س��هامداران شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس و با توجه به قطعی 
ش��دن معاملات و عدم امکان ابطال معاملات، از 
ش��ورای رقابت درخواست ش��د تا در مصوبه 29 
آب��ان تجدیدنظر کند. همچنین در نامه حس��ن 
قالیباف اصل آمده است: ش��ورای رقابت می تواند 
نسبت به نحوه قیمتگذاری محصولات یادشده و 
همچنین الزام به قراردادهای بلندمدت با مشتریان 
و براس��اس فرمول قیمتگذاری ش��فاف و روشن 
نظارت عالیه داشته باشد یا اینکه بخشی از سهام 

شرکت های یادشده به تدریج واگذار شود.

واگذاری مسکن مهر باقيمانده 
در ۳ سال

رئیس سازمان ملی زمین و مسکن از پیشنهاد 
افزایش سقف وام مس��کن مهر خبر داد و گفت: 
قرار اس��ت جلس��ه ای میان وزیر راه و شهرسازی 
و مس��ؤولان ارش��د بانک مرکزی درب��اره برآورد 
واحدهای مسکونی مهر باقیمانده و افزایش سقف 
وام مسکن مهر برگزار شود. سید محمد پژمان در 
پاس��خ به این سوال که چه میزان واحد مسکونی 
مهر باقی مانده اس��ت، گفت: ع��ددی که اعم از 
قرارداد واگذاری معرفی ب��ه بانک و اقدام اجرایی 
برای مس��کن مهر وج��ود دارد، بالغ بر 2 میلیون 
و 200 هزار واحد مس��کونی اس��ت که قرار است 
باقیمانده آنها که واگذار نشده است، واگذار شود. 
وی در پاسخ به این سوال که گفته می شد، تا آخر 
آذر ماه قرار بود مس��کن مهر تعیین تکلیف شود، 
گفت: مس��کن مهر که تکلیفش روش��ن اس��ت؛ 
ب��ا قاطعیت می گویم که دول��ت به تمام تعهدات 
باقیمانده مسکن مهر پاسخ خواهد داد. وی ادامه 
داد: حجم واحدهای مس��کونی مهر آنقدر بزرگ 
اس��ت که حدود 2 یا 3 س��ال طول می کشد، به 
اتمام برسد. بنابراین طی تقسیم بندی که صورت 
گرفته تصور می ش��ود، حدود یک میلیون و 200 
هزار واحد مس��کونی مهر باقی مانده باش��د. وی 
افزود: ب��ه مردم به طور کلی اعلام کرده بودیم که 
هیچ خللی در ادامه مس��کن مهر وجود ندارد و با 
قاطعیت تکمیل و واگذاری واحدهای مس��کونی 
مهر دنبال می شود. وی گفت: هیچ عقل سلیمی 
بحث بلاتکلیف گذاشتن این میزان واحد مسکونی 
مهر را عقلانی نمی داند و قبول نمی کند، بنابراین 
اگر بتوانیم ایراد و اشکال مسکن مهر را کم کنیم، 
آن را ادامه می دهیم. پژمان در پاسخ به این سوال 
که آیا قیمت مسکن مهر در این سه سال باقیمانده 
افزایش می یابد، گفت: واحدهای باقیمانده مسکن 
مهر متفاوت اس��ت چرا که برخی از واحدها هنوز 
در مرحله سفت کاری بوده یا ممکن است برخی 
از واحدها ش��روع نشده باشد، بنابراین زمان بندی 
واحدهای مس��کن مهر در اختیار ما نیست پس 
از این رو یکی از موضوعاتی که باید بررس��ی شود 

همانا افزایش قیمت مسکن مهر است.

نقد

3اقتصاد

هفته گذشته اعلام ش��د که به احتمال فراوان پراید 
از س��ال 1394 تولید نخواهد ش��د و به جای آن س��ایپا 
مدل ه��ای جدیدی را روانه بازار خواهد کرد. اس��تقبال از 
این خبر موجب ش��د روز گذشته مدیرعامل ایران خودرو 
ه��م یک خبر توقف تولید آن هم پژو 405 که طرفداران 
بسیاری دارد را منتشر کند. البته او از بازگشت مرسدس 
بنز آلمان به صنعت خودروی ایران خبر داده و گفته است 
که در 3 ماهه سال بعد نخستین محصول جدید خود را 
به بازار ارائه می کنیم و تولید پژو 405 نیز سال 95 متوقف 
می شود. هاشم یکه زارع مدیرعامل شرکت ایران خودرو در 
حاشیه همایش بین المللی صنعت خودروی ایران با حضور 
در جم��ع خبرنگاران ضمن بیان اینکه در این س��مینار 
خواسته ها و شرایط خود را به میهمانان این مراسم توضیح 
داده ایم، اظهار داش��ت: برای اینکه بتوانیم یک خودروساز 
واقعی در س��طح بین المللی باش��یم باید تعامل خود را با 
شرکت های خارجی گسترش داده و محصولات باکیفیت 
به ب��ازار عرضه کنیم. وی با بیان ای��ن مطلب که پژو در 
طول 2 سال گذشته به خاطر تحریم ها نتوانست همکاری 
مناسبی را با صنعت خودروسازی کشور داشته باشد، افزود: 
با رفع تحریم ها این موانع برطرف ش��ده اس��ت به نحوی 
که در قالب همکاری های مشترک درصددیم محصولات 
جدید را به بازار معرفی و انتظارات مردم را پاس��خ دهیم. 
علاوه بر همکاری با ش��رکت های فرانسوی درصددیم با 
تعدادی از شرکت های آلمانی نیز تعاملاتی را انجام دهیم 
اما این امر بعد از رفع کامل تحریم ها میس��ر خواهد شد.  
یکه زارع با تاکید بر اینکه ش��رکت مرس��دس بنز به بازار 
ایران بازخواهد گشت، تصریح کرد: با برنامه ریزی در روند 
تولید محصولات توانس��ته ایم افزایش روزانه 53 درصدی 
محصولات خود را محقق کنیم اما این امر کافی نبوده و 
تا پایان س��ال این افزایش روزانه را به 75 درصد خواهیم 
رس��اند. مدیرعامل شرکت ایران خودرو بر تاثیر تعاملات 
میان شرکت های داخلی و خارجی در رشد سریع تولیدات 
اش��اره کرد و اظهار داش��ت: با افزایش تولید از زیان دهی 
فاصله گرفته و در سال بعد محصولات جدیدی را به بازار 
عرضه خواهیم ک��رد. یکه زارع ضمن بیان این مطلب که 
تولید یک محصول 17 تا 24 ماه زمان لازم دارد، گفت: در 
3 ماهه سال بعد نخستین محصول جدید خود را به بازار 
ارائه می کنیم. البته در کنار این محصول جدید محصول 
مشترکی نیز با فرانسه در سایت ایران خودرو در دست تولید 
است که 80 درصد این محصول در زنجیره جهانی عرضه 
خواهد شد. وی در ادامه با بیان اینکه دنا تیرماه سال آینده 
به بازار عرضه می ش��ود، اظهار داشت: دستاورد دیگر این 
همایش لزوم حرکت خودروسازان به سمت صادرات بوده 

است که به همین واسطه گروه خودروسازی ایران خودرو 
هدف گ��ذاری خود را بر صادرات 30 درصدی محصولات 
خود قرار داده است که این امر طی 3 سال صورت خواهد 
گرفت. یکه زارع علل کاهش تولید شرکت های خودروساز 
را مقررات بانکی عنوان کرد و گفت: تحریم سهم ناچیزی 
در مش��کلات صنعت خودروس��ازی داش��ته است بلکه 
باید بگویم مقررات بانک��ی، کمبود نقدینگی و عدم ارائه 
تسهیلات باعث شده تا خودروس��ازان نتوانند جوابگوی 
مشتریان خود باشند. مدیرعامل شرکت ایران خودرو اضافه 
ک��رد: با تعاملات صورت گرفت��ه از طریق وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و دولت امیدواریم مشکلات چرخه تولید 
شرکت های خودروس��از برطرف شده و در آینده افزایش 

حجم تولید به وجود آید.

ورود ۱۰خودروی جدید تا 2 ■ سال آینده
مدیرعامل سایپا از شرط  و شروط خودروسازان ایرانی 
برای همکاری با خارجی ها از جمله همکاری فنی، انتقال 
تکنولوژی، بالابردن کیفیت محصولات س��اخت داخل و 
ارتقای س��طح فنی قطعات خبر داد و گفت: 10خودروی 
جدید تا 2 س��ال آینده وارد بازار می ش��ود. سعید مدنی 
مدیرعامل س��ایپا در حاشیه همایش بین المللی صنعت 
خ��ودرو با حضور در جمع خبرن��گاران ضمن بیان اینکه 
نتایج مذاکرات امروز مثبت و خودروس��ازان نظرات خود 
را به ش��رکای خارجی اعلام کرده  اند، اظهار داش��ت: لغو 
تحریم های بین المللی باعث می ش��ود عملکرد برخی از 
شرکت های خودروساز که با افت تولید روبه رو شده بودند 
تغیی��رات قابل توجهی کند و تولید آنها افزایش یابد. وی 

با اشاره به اینکه خودروس��ازان داخلی اعلام کرده اند هر 
ش��رکت خارجی که حائز شرایط ما باشد در آینده طرف 
تجاری صنعت خودروس��ازی کش��ور قرار خواهد گرفت، 
گفت: ش��رکت های خودروس��از بزرگ تمای��ل زیادی به 
همکاری با شرکت های  ایرانی داشته و این همایش بستر 
مناس��بی را برای تعمیق این همکاری ها به وجود آورده 
اس��ت.  مدنی اضافه کرد: بازار ایران بسیار بزرگ و بستر، 
بستر مناسبی برای فعالیت شرکت های خارجی به شمار 
می آید البته همکاری های فنی، انتقال تکنولوژی، بالابردن 
کیفیت محصولات س��اخت داخل و ارتقای س��طح فنی 
قطعات از جمله شروط ما برای همکاری با خودروسازان 
خارجی به شمار می آید. مدیرعامل شرکت سایپا با بیان 
این مطلب که در 2 سال آینده 10 مدل خودرو وارد بازار 
خواهد شد، اظهار داشت: همچنین خطوط تولیدی که به 
دلیل تحریم با مشکلات متعددی روبه رو بودند نیز فعال 
خواهند شد. سال آینده چند محصول جدید از سوی این 
شرکت خودروساز معرفی خواهد شد. وی با اشاره به اینکه 
تا پایان س��ال وانت پراید و تیبا 2 به بازار عرضه می شود، 
اظهار داشت: درباره تولید سراتو هم اکنون در حال مذاکره 
با ش��رکت کیا هستیم البته با لغو تحریم های بین المللی 
بر صنعت خودرو ب��ه نتایج مثبت این مذاکرات امیدوارم 
 و در آینده س��راتو با همکاری ه��ای صورت گرفته تولید 

خواهد شد.

تولید چند مدل جدید خودرو همراه با توقف تولید خودروهای پرتیراژ

پژو 405 بعد از  پراید می رود!

وطن امروز  شماره ۱۱95  یكشنبه ۱۰ آذر ۱392

گم��رک اعلام ک��رد: در 8 ماه ابتدای 
امس��ال 36 هزار دس��تگاه خودرو به 
ارزش 751 میلیون دلار وارد ش��د و در همین مدت نیز 
1610 میلیون دلار برنج نیز وارد شد. گمرک ایران آمار 
مقدماتی تجارت خارجی در هشت ماه ابتدای امسال را 
اعلام کرد که براساس آن 3343 دستگاه خودروی سواری 
به ارزش 23 میلیون دلار به خارج از کش��ور صادر ش��د. 
میانگین قیمت هر خودروی سواری صادراتی طی هشت 
ماه ابتدایی امسال 6 هزار و 933 دلار بوده که نسبت به 
سال گذشته 11/17 درصد افزایش نشان می دهد.  عمده 

کش��ورهای مقصد صادرات خودروی سواری ایران در 8 
ماه اول امس��ال عراق با 1960 دستگاه، آذربایجان 704، 
مصر 204 و س��ایر کشورها 475 دستگاه بوده است.  به 
گزارش مهر در بخش واردات خودروی س��واری در 8 ماه 
اول س��ال 36 هزار و 212 دستگاه خودرو به کشور وارد 
شد که ارزش آن 751 میلیون دلار بوده است.  میانگین 
قیمت هر خودروی سواری وارداتی طی 8 ماه اول امسال 
20 ه��زار و 743 دلار)نزدیک به 2/99 برابر هر خودروی 
صادراتی( بوده که نسبت به سال گذشته با کاهش 44/8 
درصدی مواجه اس��ت. کشورهای مبدأ واردات خودروی 

س��واری در دوره مورد بررسی امارات عربی متحده با 26 
هزار و 717 دستگاه، چین 6 هزار و 331 دستگاه و کویت 
یکهزار و 259 دستگاه بوده است. در بخش واردات گوشی 
تلفن همراه نیز در 8 ماه اول امس��ال 334 تن گوشی به 
ارزش 98 میلیون و 838 هزار دلار وارد کش��ور ش��د که 
عموما از امارات، جمهوری کره و منطقه آزاد چابهار بوده 
است. در 8 ماه اول امسال 1/385 هزار تن برنج به ارزش 
یکهزار و 610 میلیون دلار وارد کشور شد که واردات این 
محصول نسبت به سال قبل 79/77 درصد افزایش وزنی 

و 26/111درصد افزایش ارزشی داشته است. 

نظ��ارت  و  برنامه ری��زی  مع��اون 
گف��ت:  رئیس جمه��ور  راهب��ردی 
رویکرد دولت یکسان س��ازی ن��رخ ارز در بودجه 93 
بوده که به تدریج انجام خواهد شد. محمدباقر نوبخت 
در حاشیه مراسم تودیع و معارفه رئیس سازمان ملی 
بهره وری در باره یکسان س��ازی نرخ ارز دولتی با بازار 
غیررسمی در بودجه 93 اظهار داشت: رویکرد دولت 
در لایحه بودجه س��ال 93 به س��مت یکسان سازی 

نرخ ارز اس��ت و قطعا تفاوت چندان��ی بین نرخ بازار 
غیررسمی با نرخ مبادله ای وجود نخواهد داشت، البته 
دولت این موضوع را به صورت یکباره اجرا نخواهد کرد 
و به تدریج این وضعیت اجرایی خواهد شد و رویکرد 
دولت در بودجه س��ال آینده به سمت یکسان سازی 

نرخ ارز اس��ت. معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
رئیس جمهور درباره تس��عیر ن��رخ ارز به ریال گفت: 
قیمت دلار و نفت ب��ه محض اینکه در بودجه نهایی 
ش��ود، همه اجزا و فراتر از آن، تاثیر تصمیم گیری که 
روی زندگ��ی مردم و متغیره��ای مختلف اقتصادی 

اثر خواهد گذاش��ت، محاس��به و پیش بینی شده که 
به کم��ک خبرنگاران به اطلاع مردم خواهد رس��ید. 
نوبخت درباره پیش بینی فاز دوم هدفمندی یارانه در 
لایحه بودجه 93 بیان داش��ت: قطعا آنچه که باید در 
اجرای قانون هدفمندی یارانه ها لحاظ ش��ود، بخشی 
از آن در بودجه 93 منعکس خواهد ش��د و در آینده 
نزدیک در حض��ور خبرنگاران ابع��اد مختلف لایحه 

بودجه به سمع و نظر همه خواهد رسید.

سبد کالایی رایگان به چه کسانی تعلق می گیرد؟وجود 6۰۰ هزار خانه خالی در تهران 

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: با 
توجه به اینکه پس انداز مبنای اولیه  
خانه دار شدن مردم است، برنامه هایی برای سرمایه گذاری 
و پس انداز در حال تدوین است که امیدواریم با همکاری 
بخش خصوصی این برنامه ها اجرا شوند. احمد مجیدی 
با اشاره به نیاز کشور به مسکن با اشاره به اینکه یکی از 
وظایف عمده  دولت ساخت مسکن است، اظهار کرد:  در 
گذشته با عقب ماندگی در بخش مسکن مواجه بودیم 
که در 4 سال اخیر با ساخت مسکن مهر کمی جبران 
ش��د. وی گفت: از حدود دو میلیون و 300 هزار واحد 
مسکن مهری که برای ساخت آن برنامه ریزی شده بود، 
2 میلیون و 150 هزار واحد در حال س��اخت است که 
از این تعداد 950 هزار واحد توس��ط بخش خصوصی 
ساخته می شود. تسهیلات لازم به این واحد ها داده شد 
و عده  زیادی که تاکنون از تسهیلات دولتی بهره نگرفته 
بودند، خانه دار ش��دند. معاون وزیر راه و شهرسازی در 
امور ویژه دولتی، مدیریت بحران و هماهنگی استان ها 
اظه��ار ک��رد: از میان یک میلی��ون و 200 هزار واحد 

مسکن مهر سهم دولت، س��اخت 800 هزار واحد در 
شهرهای بالای 25 هزار نفر و ساخت 400 هزار واحد 

در شهرهای جدید درنظر گرفته شده است. 
ص�رف 42/5 ■ میلی�ارد تومان برای س�اخت 

خانه های مهر
به گفته مجیدی، از یک میلیون و 200 هزار واحد 
ساخته شده مسکن مهر تاکنون تنها 600 هزار واحد 
به متقاضیان تحویل داده شده و 600 هزار واحد دیگر 
باقی مانده است.  وی اظهار کرد: برای ساخت این تعداد 
واحد مس��کونی حدود 50 هزار میلی��ارد تومان خط 
اعتباری در نظر گرفته شد که تاکنون 42/5 میلیارد 
تومان آن تامین و پرداخت ش��ده اس��ت. معاون وزیر 
راه و شهرس��ازی تاکید کرد: در حال حاضر در استان 
تهران 600 هزار واحد مس��کونی خالی وجود دارد که 
امیدواریم بتوانیم با مقررات موجود این واحد های خالی 
را س��اکن دار کنیم. مجیدی معتقد است: با واحد های 
مسکونی ساخته  شده و در حال ساخت، فعلا نیاز مردم 

در بخش مسکن تامین شده است. 

رئی��س اداره بودج��ه ام��ور تولید و 
بازرگانی معاون برنامه ریزی از نهایی 
نش��دن رقم دقیق جامعه هدف دریافت س��بد کالایی 
خب��ر داد و گفت: افراد تحت پوش��ش کمیته امداد و 
مددجویان این س��بد را رایگان دریافت می کنند ولی 
هنوز در مورد کارمندان تصمیم گیری نش��ده اس��ت. 
محمود ملکوتی خواه درباره بودجه در نظر گرفته شده 
برای دو س��بد کالایی که رئیس جمهور از آن خبر داده 
بود، اظهار داشت: بودجه در نظر گرفته شده برای این 
کار هنوز به صورت دقیق مشخص نشده زیرا بستگی به 
جامعه هدفی دارد که هنوز نهایی نش��ده بنابراین ابتدا 
باید جامعه هدف نهایی و س��پس بار مالی آن تصویب 
ش��ود. وی در پاس��خ به این سوال که  آیا قرار است این 
س��بدها به صورت رایگان در اختی��ار جامعه هدف قرار 
گیرد یا خیر، گفت: هنوز مش��خص نیست چه بخشی 
به صورت بلاعوض این سبد ها را دریافت می کنند و چه 
بخشی به صورت یارانه ای از این مساله بهره می برند اما 
مشمولان کمیته امداد، بهزیس��تی و مددجویان  قرار 

است این سبدها را به صورت رایگان دریافت کنند ولی 
اینکه آی��ا برای کارمندان نیز بلاعوض باش��د یا اینکه 
ارزان تر و یارانه ای این سبدها را دریافت کنند مشخص 
نشده اس��ت. رئیس اداره بودجه امور تولید و بازرگانی 
معاون��ت برنامه ریزی و نظارت راهبردی  خاطرنش��ان 
کرد: در مورد آمار مددجویان حقوق بگیر کمیته امداد 
و تحت پوش��ش این کمیته، تناقض هایی وجود دارد و 
به گفته خودشان حدود 11 میلیون نفر تحت پوشش 
کمیته امداد هستند و براساس آمارهای دیگری حدود 
4 الی 5 میلیون نفر اس��ت بنابراین باید رقم دقیق این 
افراد و این اختلاف نظرها مش��خص شود بعد درباره بار 
مالی آن صحبت کرد. ملکوتی خواه به تسنیم گفت: در 
این ش��رایط ابتدا باید آمار جامعه هدف و نحوه توزیع 
این س��بد ها که رایگان باشد یا یارانه ای مشخص شود 
ت��ا درباره بار مالی و هزینه  آن تصمیم گیری کرد. البته 
کالاهایی که در این سبد قرار دارد همان کالاهایی است 
که سال گذشته توزیع شد از جمله برنج، روغن و گوشت 

و برخی کالاهای دیگر که هنوز نهایی نشده است. 

کالا مسكن

برنج

بودجه

واردات ۱6۱۰ میلیون دلار برنج

قیمت دلار و نفت در بودجه نهایی نشده است

سكه

تعهد

بورس

نما

قيمت خودرو تا پایان سال افزایش نمی یابد
بعد از اعتراض های فراوان به اظهارات وزیر صنعت مبنی بر به کف رس�یدن قیمت خودرو و افزایش احتمالی آن، 
نعمت زاده حرف خود را تا حدودی پس گرفته و به جای ارزان نشدن خودرو از گران نشدن آن سخن گفته است. وزیر 
صنعت دیروز گفت: قیمت خودرو تا پایان سال تغییر نخواهد کرد. محمدرضا نعمت زاده در حاشیه همایش بین المللی 
صنعت خودرو اظهار کرد: به رغم اینكه خودروسازان به جای ارز مبادله ای از ارز آزاد استفاده می کنند اما قیمت ها را 
تا پایان سال ثابت نگه خواهند داشت. وی با بیان اینكه صحبت های صورت گرفته درباره تعیین قیمت جدید برای 
خودروها در رابطه با اقدامات کارشناسی است، تصریح کرد: اواخر سال 9۰ شورای اقتصاد خودرو را کالای انحصاری 

تلقی کرده و به همین دلیل شورای رقابت حق خود می داند ضوابط قیمتگذاری خودرو را تعیین کند.


